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1 ANTECEDENTS 

L’any 2005 es van iniciar els treballs de revisió del planejament general ara vigent, mitjançant 
contracte administratiu de consultoria i assistència tècnica que va ser subscrit amb l’Ajuntament 
de Sant Pol de Mar en data 24 d’octubre 2005. Els treballs llavors realitzats van abastar fins a 
l’aprovació de l’Avanç de POUM, per acord de l’Ajuntament en Ple en sessió de 28 de febrer de 
2006. El document d’Avanç de planejament va ser sotmès a un complert procés de participació 
ciutadana i al preceptiu període d’exposició pública per a la recepció de suggeriments que, un 
cop analitzats detalladament, van ser documentats i avaluats el mes de maig de 2006.  

Posteriorment, el consistori no va considerar oportú continuar amb els treballs de revisió del 
planejament en els termes que va ser formulat, i en data 14 de març de 2007 va acordar deixar 
en suspens l’execució del contracte de redacció del POUM, fins la concreció més detallada per 
part de l’Ajuntament d’unes directrius estratègiques i polítiques. 

La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Sant Pol de Mar, en sessió de 6 de juny de 2012, 
va acordar la represa dels treballs i va aprovar l’expedient de modificació del contracte per a la 
redacció del POUM, i el 18 de juny de 2012 es va signar el corresponent contracte administratiu 
de serveis.  

En sessió de data 28 de novembre de 2012, el Ple de l’Ajuntament de Sant Pol de Mar va 
aprovar per unanimitat el Programa de participació ciutadana a aplicar al llarg del procés de 
redacció del POUM, que es transcriu íntegrament en l’apartat següent d’aquest document. 

El Ple de l’Ajuntament de Sant Pol de Mar, en sessió ordinària de 15 d’abril de 2013, va aprovar 
l’Avanç de POUM i l’Informe de sostenibilitat ambiental (ISA) preliminar, i es va iniciar el 
període d’informació pública. Els suggeriments rebuts en el tràmit d’informació pública van ser 
analitzats i valorats, amb l’objecte de confirmar o ajustar els criteris i solucions generals del 
POUM per a l’elaboració de la documentació per a la seva aprovació inicial. 

El Ple de l’Ajuntament de Sant Pol de Mar, en sessió ordinària celebrada en data 7 de juliol de 
2014, va aprovar inicialment el POUM. El termini d’informació pública del POUM aprovat 
inicialment es va iniciar el dia 21 de juliol i va finalitzar el dia 14 d’octubre de 2014. En paralꞏlel 
al procediment d’informació pública, l’Ajuntament de Sant Pol de Mar va solꞏlicitat els 
preceptius informes sobre el POUM aprovat inicialment a les administracions amb 
competències concurrents i a les empreses i organismes concessionaris de serveis urbans.  

Els treballs de redacció del POUM van quedar paralitzats i el novembre de 2021 l’Ajuntament 
va treure a concurs novament la redacció del POUM. 

2 EL PROGRAMA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA APROVAT L’ANY 2012 

En sessió de data 28 de novembre de 2012, el Ple de l’Ajuntament de Sant Pol de Mar va 
aprovar el programa de participació ciutadana a aplicar al llarg del procés de redacció del 
POUM. 

S’adjunta com a annex 1 d’aquest document.  

3 LA PARTICIPACIÓ REALITZADA POSTERIORMENT A L’AVANÇ DE POUM 
2013 

L’acord del Ple de l’Ajuntament de Sant Pol de Mar d’aprovació de l’Avanç de POUM, de data 
15 d’abril de 2013, va indicar la seva exposició al públic pel termini d’un mes. 

3.1 SESSIÓ DE PRESENTACIÓ DE L’AVANÇ 

En data 25 d’abril de 2013 es va desenvolupar una sessió de presentació pública de l’Avanç de 
POUM de Sant Pol de Mar, a la Sala Cultural Josep M. Ainaud de Lasarte. L’Ajuntament va 
portar a terme la convocatòria de la sessió mitjançant inserció a la premsa local i a la pàgina 
web municipal, així com al taulell d’anuncis de l’Ajuntament. 
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En aquesta sessió pública l’Alcaldessa de Sant Pol de Mar va presentar el Director de l’equip 
redactor del POUM, així com els diversos canals d’informació pública i participació ciutadana 
disponibles en aquesta fase d’Avanç del procés de redacció del POUM. El Director de l’equip 
redactor va exposar les dades i informacions de base emprades en els treballs de redacció de 
l’Avanç de POUM, i va presentar les estratègies i propostes d’ordenació de l’Avanç. 

La documentació exposada en la sessió de presentació pública de l’Avanç de POUM de Sant 
Pol de Mar va incloure les següents informacions: 

• Els continguts de l’Avanç de POUM. 

• El marc conceptual, jurídic i urbanístic de l’Avanç de POUM. 

• Pla territorial metropolità de Barcelona: propostes i estratègies. 

• Pla director urbanístic del sistema costaner. 

• Pla general d’ordenació municipal, febrer de 1992. 

• Planejament vigent, a febrer de 2013. 

• Sant Pol de Mar avui: dades de població, habitatges i vehicles. 

• El context territorial: usos del sòl. 

• Sòls no aptes per a la delimitació de nova urbanització. 

• Les estratègies i les propostes d’ordenació de l’Avanç de POUM. 

• Propostes per al sòl no urbanitzable, el sòl urbà i l’urbanitzable. 

• Sòls per a desenvolupar: criteris, resum de superfícies i usos. 

• La zonificació i el potencial edificatori de l’Avanç de POUM. 

3.2 EXPOSICIÓ PÚBLICA DE L’AVANÇ 

Complementàriament a la sessió de presentació pública de l’Avanç de POUM, des del 26 
d’abril de 2013 i al llarg de tot el període d’informació pública de l’Avanç, a la Sala Cultural 
Josep M. Ainaud de Lasarte es va instalꞏlar l’exposició pública de les propostes de l’Avanç de 
POUM. 

L’exposició va constar de cinc panells, de tamany 1,30x0,90 m, explicatius de les estratègies i 
de les propostes d’ordenació de l’Avanç de POUM: 

• Panell 1.  Pla territorial metropolità de Barcelona. Abril de 2010. 

  Sòls no aptes per a la delimitació de nova urbanització. 

• Panell 2.  Cobertes vegetals. 

  Morfologia i hidrologia. Sòls inundables. 

• Panell 3.  Planejament vigent. Febrer de 2013. 

• Panell 4.  Propostes per al sòl no urbanitzable. 

• Panell 5.  Propostes per al sòl urbà i l’urbanitzable. 

3.3 PÀGINA WEB MUNICIPAL 

A la pàgina web municipal de l’Ajuntament de Sant Pol de Mar s’han anat publicant els acords 
del Ple de l’Ajuntament, la documentació de l’Avanç de POUM, la informació relativa a 
l’exposició pública de l’Avanç i la celebració de l’acte públic de presentació de les propostes de 
l’Avanç. 

En aquesta primera fase de l’Avanç de POUM, la pàgina web municipal ha incorporat un enllaç 
a la documentació de l’Avanç de POUM. En concret, a la pàgina web municipal s’han inclòs en 
format PDF tots els documents que han format l’Avanç de POUM, per a la seva consulta: 

• Avanç de POUM. Memòria descriptiva i justificativa. 
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• Informe de sostenibilitat ambiental preliminar. 

• Plànols d’informació i de proposta d’ordenació de l’Avanç de POUM. 

D’altra banda per tal de recollir suggeriments o aportacions, des de la mateixa pàgina web s’ha 
pogut descarregar el model d’instància per presentar suggeriments o alternatives. 

3.4 COMISSIÓ DE SEGUIMENT DEL POUM 

Es va constituir la Comissió de Seguiment del POUM, com a òrgan consultiu d’estudi i debat 
per a la redacció del POUM, alhora que garantia de la participació ciutadana a través dels seus 
representants electes. 

La funció de la Comissió és efectuar el seguiment dels treballs del POUM al llarg de tot el 
procés, aportar iniciatives, opinar sobre alternatives, valorar les propostes realitzades per 
l’equip redactor i emetre informe o recomanacions sobre les qüestions que li siguin sotmeses. 

La Comissió de Seguiment del POUM estava presidida per l’Alcaldessa de Sant Pol de Mar i 
formada per representants del Consistori –de l’equip de govern, dels grups de l’oposició i dels 
serveis tècnics municipals- i per membres de l’equip redactor del POUM: 

• Equip de Govern: 

Sra. Montserrat Garrido, Alcaldessa, Presidenta de la Comissió 

Sr. Ferran Xumetra, 1r. Tinent d’Alcalde 

• Oposició: 

Sr. Josep Parada, regidor del grup municipal Junts. 

Sr. Manuel Puig, regidor del grup municipal ICV-EUiA-E. 

Sr. Albert Font, regidor del grup municipal Esquerra-AM. 

Sr. Isaac Martin, regidor del grup municipal PP. 

• Serveis tècnics municipals: 

Sra. Núria Fàbregas, arquitecta municipal. 

Sra. Lídia Sagristà, actuant de Secretària de la Comissió. 

• Equip redactor del POUM: 

Sr. Albert de Pablo, arquitecte, Director de l’equip. 

Posteriorment a la redacció de l’Avanç la Comissió de Seguiment va mantenir dues reunions 
amb l’equip redactor, celebrades els dies 10/03/2014 i 07/04/2014. 

4 LA PARTICIPACIÓ REALITZADA PREVIA A L’APROVACIÓ INICIAL DE 2022 

4.1 EL PROGRAMA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA APROVAT 2022 

El programa de participació es va aprovar en el Ple de l’ajuntament de 30 de juny de 2022.  

A continuació es resumeixen alguns punts del programa, el programa complert s’adjunta com a 
annex 2 d’aquest document: 

En l’Avanç de POUM  ja es va realitzar tot un procés de participació ciutadana que s’ha tingut 
en compte en el nou inici de tramitació del POUM, però després de 8 anys s’ha considerat 
oportú obrir un nou moment de participació ciutadana tenint molt present la fase concreta en 
que es troba el procés d’elaboració del POUM. Per tant, primerament caldrà explicar a la 
ciutadania sobre en quin moment de tramitació es troba el document del POUM. 

En primer lloc, cal recordar que el 28 de novembre de 2012 el Ple de l’Ajuntament de Sant Pol 
de Mar va aprovar per unanimitat el programa de participació ciutadana a aplicar al llarg del 
procés de redacció del POUM. L’acord d’aprovació es va publicar al BOPB de 14 de desembre 
de 2012, i es va exposar a informació pública pel període d’un mes des de la seva publicació. 
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Aquest acord també es va exposar al tauler d’edictes municipal, i es va publicar a la premsa 
local i a la pàgina web municipal. En el termini d’informació pública, no es va rebre cap 
alꞏlegació al programa de participació ciutadana del POUM de Sant Pol de Mar.  

Tot el procediment previ a l’aprovació inicial es dona per vàlid, però dins de la tramitació del 
POUM i  desprès de les consultes establertes, es procedeix a reiniciar el POUM fent una nova 
Aprovació Inicial. Es creu necessari, abans de l’aprovació Inicial, explicar els canvis que hi ha 
des de l’anterior Aprovació Inicial del 2014, que bàsicament es tradueixen en els següents 
punts: 

Refondre els planejaments superiors com el Pla Director urbanístic de les activitats de càmping, 
les modificacions del Pla Director urbanístic del sistema costaner i l’avanç del Pla Director 
Urbanístic de revisió de sòls no sostenibles del litoral. 

- Actualitzar en el territori les zones de riscos d’inundabilitat i geològics. 

- Refondre el Pla Especial del catàleg de masies, cases rurals i altres construccions en 
sòl no urbanitzable elaborat per la Diputació de Barcelona i aprovat inicialment el 
setembre del 2021. 

- Tenir en compte les directrius del Programa d’Actuació Municipal d’Habitatge elaborat 
per la Diputació de Barcelona en data juny del 2021. 

- Incloure el nou àmbit del Parc del Montnegre i el Corredor. 

- Actualitzar els límits de terme municipal. 

El programa estableix les següents fases de participació: 

1. Fase prèvia al període d’informació pública 

Aquesta fase comportarà diferents actuacions: 

 Accions d'informació i comunicació 

 Canals de participació 

Els canals de participació seran de dos tipus: 

Presencials: 

Comissió de Seguiment del POUM. 

Conferències als representants polítics.  

Jornades de participació   

Telemàtics: 

Web ajuntament 

2. Fase de participació posterior al període d'informació pública de l'aprovació inicial 

 Jornada de presentació pública de l’aprovació inicial del POUM. Preparació d’una presentació 
del POUM de manera divulgativa i entenedora per a facilitar la fase d’alꞏlegacions a aquesta 
aprovació inicial.  

 Període d’exposició pública i alꞏlegacions. Després de l’aprovació inicial, els documents del 
Pla romandran sotmesos a informació pública i a una fase de alꞏlegacions, pel termini 
legalment establert o superior. La documentació es penjarà a la web municipal per facilitar-ne 
la difusió. 

 L'equip redactor, durant la durada de l'exposició pública, vindrà a la sala d'exposició per 
orientar als ciutadans que vulguin fer les seves alꞏlegacions. Es proposa donar cita prèvia als 
interessats per organitzar reunions que es realitzarien durant el període de l'exposició publica, 
orientant-los per a realitzar les alꞏlegacions pertinents. El nombre de reunions dependrà del 
nombre d'interessats que solꞏlicitin els nostres serveis. Es realitzaran reunions setmanals a 
l'Ajuntament per tal d'informar i resoldre els dubtes dels ciutadans, associacions i colꞏlectius. 
Mínim 10 sessions de 4 hores cada sessió. 

4.2 CANALS D’INFORMACIÓ CIUTADANA  
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Es va elaborar un tríptic que es va distribuir pel municipi per informar sobre la realització de la 
jornada de participació. 

 

4.3 JORNADA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

La voluntat de l’ajuntament ha estat facilitar un espai de participació ciutadana obert a tots els 
veïns i veïnes a través d’una jornada de treball per definir els elements clau per concretar el 
document d’Aprovació Inicial que haurà de contemplar el futur POUM. Per realitzar aquesta 
jornada es va presentar la informació tècnica per centrar els elements de debat, facilitant 
informació de diagnosi. 



P l a  d ’ O r d e n a c i ó  U r b a n í s t i c a  M u n i c i p a l  d e  S a n t  P o l  d e  M a r  
-  A p r o v a c i ó  I n i c i a l  -  

 

8 

L’objectiu principal de la jornada va ser recollir les visions i propostes de la ciutadania en els 
diferents àmbits de treball del POUM. La sessió es va organitzar de manera que totes les idees 
i visions de les persones assistents han quedat reflectides en aquest informe. 

 

Esquema d’organització de la jornada 

En primer lloc, es va realitzar una presentació general dels continguts de la jornada, què és un 
POUM, quin és el seu procés de redacció, moment en el que ens trobem, i continguts concrets 
de la situació de Sant Pol de Mar en els diferents àmbits objecte de debat. 

Per organitzar la part de deliberació es van organitzar tres racons amb uns continguts concrets, 
i on a través de tres rotacions tothom present a la jornada acabava participant en cada tema. 
En concret, els temes clau de la jornada i en els que es van distribuir els racons van ser: 

1. Habitatges, Patrimoni, Comerç turisme i indústria. 

2. Equipaments i Espais Lliures. 

3. Mobilitat. Aparcaments. 

Finalment, els dinamitzadors de cada racó van posar en comú les conclusions fonamentals de 
cada grup de treball. A continuació es presenten els resultats de la jornada, que es lliuraran a 
l’Ajuntament i l'equip redactor per elaborar la proposta d'Aprovació Inicial del POUM. 

 

L’informe de la jornada de participació complert  s’adjunta com a annex 3 d’aquest document. 
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ANNEX 1. PROGRAMA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA (2012) 
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ANNEX 2. PROGRAMA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA (2022) 
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1. PRESENTACIÓ 

 

El Pla d’Ordenació Urbanística Municipal és un instrument d’ordenació integral del territori per 

planificar el desenvolupament del municipi. Això comporta reflexionar entorn el model de 

municipi que volem. A través de la planificació del territori s’estableix on se situen les noves 

infraestructures i equipaments, on s’ubica l’activitat econòmica i comercial, on es podran 

construir nous habitatges, o quins espais naturals cal preservar. L’Ajuntament de Sant Pol de 

Mar va iniciar el seu procés d’elaboració del POUM l’any 2012, i va realitzar la fase d’Avanç del 

Pla i iniciar la redacció del document d’aprovació inicial però es va aturar l’any 2014. 

 

Aquest any 2022 s’ha tornat a reiniciar la tramitació del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal. 

Tot el procediment previ a l’aprovació inicial es dona per vàlid. Desprès de les consultes 

establertes, es procedeix a reiniciar el POUM fent una altra Aprovació Inicial. Bàsicament és una 

feina d’endreçar el territori des de les vessants de la protecció del medi ambient, la protecció i 

millores dels nuclis edificats, vetllar per la millora de la qualitat de vida dels ciutadans amb 

equipaments bàsics (educatius, esportius i assistencials - sanitaris) i espais lliures de qualitat i 

ben situats dins el territori, preveure que les àrees d’activitat econòmica es puguin desenvolupar 

amb els nous requeriments que els nous temps ens marquen, posar els instruments perquè es 

pugui aconseguir un habitatge digne i assequible i vetllar perquè la ciutadania i el turisme puguin 

conviure amb normalitat. 

 

Per l’elaboració del POUM cal desenvolupar un programa de participació ciutadana que 

estableixi els canals i mitjans de comunicació i participació de la ciutadania durant el seu procés 

de redacció. És en aquest context, que a continuació s’assenyalen els aspectes fonamentals del 

programa de participació, i s’explica l’organització de la jornada participativa realitzada el passat 

dissabte 9 de juliol. 

 

 



2. LA PARTICIPACIÓ CIUTADANA EN EL POUM 

 

L’objectiu del Programa de Participació Ciutadana en el POUM és triple: 

1. Facilitar la informació del POUM a tota la ciutadania. 

2. Promoure la participació activa de la ciutadania formulant suggeriment i propostes. 

3. Respondre les propostes i les al·legacions de la ciutadania. 

 

Accions d'informació i comunicació 

 

- Campanya de difusió i comunicació:  

S’ha dissenyat una campanya d’informació i comunicació per explicar a la ciutadania el procés 

d’elaboració del POUM on s’ha donat a conèixer els canals de participació. Aquesta campanya 

ha aprofitat els canals d’informació que habitualment utilitza l’ajuntament per informar la 

ciutadania: tríptic informatiu, web municipal, etc. 

 

- Web de l'ajuntament: 

S’ha habilitat un canal virtual d’informació i participació amb l’objectiu de garantir l'oportunitat 

de participar per aquells veïns i veïnes que no puguin participar en les sessions presencials. Per 

això s’ha habilitat a la web municipal un espai on es penjarà tota la informació vinculada a 

l’elaboració del POUM i on s’habilitaran formularis que permetin recollir aportacions ciutadanes 

de manera telemàtica al llarg del procés de participació. 

 

Canals de participació 

 

Els canals de participació són de dos tipus: 

 

 Presencials: 

o Comissió de Seguiment del POUM. 

o Conferències als representants polítics.  

o Jornades de participació   

 

 Telemàtics: 

o Web ajuntament 

 

 



Canals de participació presencials: 

Des del punt de vista de la participació ciutadana, per al procés d’elaboració del POUM s’han 

definit els espais de treball següents: 

• La Comissió de Seguiment segons dictamina la Llei d'Urbanisme en el seu article 8, es 

un consell assessor urbanístic, que té les funcions d'òrgan local de caràcter informatiu i 

deliberatiu als efectes de garantir i fomentar els drets d'iniciativa, d'informació i de 

participació de la ciutadania en els processos urbanístics de planejament i de gestió. La 

Comissió de Seguiment es reunirà ordinàriament de manera mensual o bimensual. 

• Reunions de treball amb l’àmbit polític i tècnic municipal. 

• Jornada de Participació que s’explica en el següent punt i producte de la qual és aquest 

informe de resultats. 

 

Canals de participació telemàtics: 

Es tracta de tenir tota la informació rellevant a la web municipal. I habilitar un espai per rebre 

propostes i suggeriments de millora de la ciutadania. 

 

Tríptic informatiu 



 

3. ORGANITZACIÓ DE LA JORNADA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA 

 

La voluntat de l’ajuntament ha estat facilitar un espai de participació ciutadana obert a tots els 

veïns i veïnes a través d’una jornada de treball per definir els elements clau per concretar el 

document d’Aprovació Inicial que haurà de contemplar el futur POUM. Per realitzar aquesta 

jornada es va presentar la informació tècnica per centrar els elements de debat, facilitant 

informació de diagnosi. 

 

L’objectiu principal de la jornada va ser recollir les visions i propostes de la ciutadania en els 

diferents àmbits de treball del POUM. La sessió es va organitzar de manera que totes les idees i 

visions de les persones assistents han quedat reflectides en aquest informe. 

 

 

Esquema d’organització de la jornada 

 

En primer lloc, es va realitzar una presentació general dels continguts de la jornada, què és un 

POUM, quin és el seu procés de redacció, moment en el que ens trobem, i continguts concrets 

de la situació de Sant Pol de Mar en els diferents àmbits objecte de debat. 

 

Per organitzar la part de deliberació es van organitzar tres racons amb uns continguts concrets, 

i on a través de tres rotacions tothom present a la jornada acabava participant en cada tema. En 

concret, els temes clau de la jornada i en els que es van distribuir els racons van ser: 

1. Habitatges, Patrimoni, Comerç turisme i indústria. 

2. Equipaments i Espais Lliures. 

3. Mobilitat. Aparcaments. 

 

Finalment, els dinamitzadors de cada racó van posar en comú les conclusions fonamentals de 

cada grup de treball. A continuació es presenten els resultats de la jornada, que es lliuraran a 

l’Ajuntament i l'equip redactor per elaborar la proposta d'Aprovació Inicial del POUM. 



4. RESULTATS DE LA JORNADA 

 

Com a proposta d’activitat inicial d’activació i presentació de les persones assistents, es va 

demanar que tothom selecciones una imatge amb la que identifiques la situació actual de Sant 

Pol de Mar. I les respostes van ser les següents (s’han agrupat segons idees similars per facilitar 

la seva lectura): 

 

Com és Sant Pol de Mar, en una imatge i una paraula... 

 

 

En relació a l’entorn: 

• És un poble verd. 

• Entorn verd. 

• El camp i la muntanya. 

• El paisatge, és un poble pintoresc. 

 

En relació a la preservació d’allò que hi ha: 

• Preservar la natura. 

• Preservar els camps i la part agrícola. 

• Preservar i promoure l’agricultura i els productes de proximitat. 

• Preservar la costa. 

• La mar és la base de tot. 



En relació a les sensacions:  

• Llibertat, vida. 

• Estiu. 

• Alegria, color. 

• El temps passa molt ràpid. 

• Diversitat. 

 

En relació al futur: 

• El poble està una mica perdut. 

• Hi ha núvols que amenacen el futur. 

• El futur és negre. 

• Regeneració. 

• Cal posar unes bases sòlides per al futur. 

• Cal posar ordre. 

• Cal ordenar el que hi ha. 

• Cal posar ordre a la mobilitat. 

• Cal reduir / eliminar tant de trànsit. 

• Cal menys ordre, menys regular i més atendre les necessitats que hi ha. 

 

 



A continuació es presenten les aportacions realitzades ordenades en els diferents àmbits de 

treball: 

 

Habitatge 

 

El mercat immobiliari està sotmès a una gran pressió i especulació urbanística 

• En primer lloc, s’observa que l’habitatge és un tema complex perquè està sotmès a la 

pressió del mercat, i és un àmbit on hi ha molta especulació i hi ha molts habitatges en 

mans de pocs propietaris. A més, els governs locals tenen poc marge d’acció, tot i això, 

des del POUM es poden regular algunes coses que cal explorar. 

 

No créixer en sol urbà 

• En general no es vol créixer en més sol urbà, però sí créixer de manera moderada i molt 

ben estudiada en cada cas concret, de volum d’edificabilitat. En aquest sentit, es 

considera que a la zona dels Garrofers encara es pot plantejar algun canvi en els solars, 

i passar de cases bifamiliars a edificis plurifamiliars, sense perdre l’harmonia 

paisatgística. 

 

Necessitat de potenciar els habitatges de protecció oficial i l’habitatge dotacional 

• Es destaca la necessitat de realitzar un anàlisi exhaustiu dels solars disponibles, els 

edificis existents, i les necessitats d’habitatge presents i futures. Però hi ha un seguit de 

criteris que es valora que fora bo tenir present: 

o Que en la mesura del possible la intervenció en habitatge social sigui en sòl 

públic (per evitar la possible especulació posterior). 

o Definir els tipus de pisos de protecció oficial limitant el tipus d’ús. 

o Els pisos de protecció oficial han de ser de lloguer, no de compra. 

o Mantenir l’harmonia en el paisatge i la imatge de poble. 

o No tapar vistes a altres edificis. 

 

• S’observa que la majoria de solars buits que encara resten per edificar es troben molt 

allunyats del nucli antic i per tant, tampoc són bones peces per a habitatge protegit, 

especialment pensant en les persones grans. Els habitatges de protecció oficial (per 

joves, per persones grans) hauria d’estar a prop dels serveis del poble. 

 



• Es pregunta si es podrà desenvolupar habitatge de protecció oficial a la zona dels Tints 

on ja s’ha començat a edificar, i els propietaris van haver de cedir un 10% del sòl a 

l’Ajuntament. La qüestió és si aquest 10% servirà per a fer habitatge públic o no? 

 

• S’apunta que en la zona de la Sènia es podria realitzar un cert creixement controlat per 

poder encabir habitatge públic i habitatge dotacional. Es considera que una zona realista 

per a fer nous habitatges és la zona que hi ha entre el carrer Jaume Balmes i el carrer 

Jeroni Estanyol. En aquest sentit, es valora que es pot aconseguir habitatge social 

negociant amb els propietaris de solars si es permet augmentar l’edificabilitat. 

 

Habitatge dotacional en sòl d’equipament 

• Una bona alternativa per a disposar d’habitatge dotacional és construir-lo en sol 

destinat a equipament. Es pot mantenir la planta baixa com un equipament (espai jove, 

centre de dia, etc.), i els pisos superiors com habitatge dotacional per a determinats 

perfils de persones (joves, persones grans, etc.). 

 

Possibilitat de desenvolupar el mecanisme del tanteig i retracte per a determinades zones 

• L’Ajuntament pot utilitzar el mecanisme del tanteig i retracte per intervenir en els solars 

que encara no s’hagin desenvolupat per poder obtenir més sòl públic per habitatge 

públic. 

 

Que el Pla Local d’habitatge estableix els perfils a qui han d’anar destinats els habitatges 

socials 

• S’observa que el POUM ha d’anar en consonància amb el que estableixi el Pla Local 

d’Habitatge, i aquest ha de concretar més alguns aspectes vinculats a l’habitatge, com 

és els potencials destinataris dels habitatges de protecció oficial que es desenvolupin a 

Sant Pol de Mar. 

 

 



Indústria 

 

Reubicar el sol industrial en zones no inundables 

• S’observa que hi ha alguna zona del polígon industrial Llevant que està en zona 

inundable o al mateix nivell que la riera. I en canvi hi ha terrenys propers a la sortida de 

l’autopista que no estan en zona inundable que podrien passar a ser sòl industrial. 

 

Comerç i turisme 

 

Que el POUM tingui en compte el desenvolupament econòmic de Sant Pol de Mar 

• Tot i tractar-se d’una idea molt genèrica, es destaca que és important que a l’hora de 

redactar el POUM es tinguin molt presents les necessitats de desenvolupament 

econòmic de Sant Pol de Mar. 

 

Reconsiderar l’expropiació de terrasses de negocis que són reclam turístic per Sant Pol de Mar 

• Es destaca que hi ha negocis consolidats amb tradició i solera al municipi i que són 

rendibles econòmicament i són reclam turístic per Sant Pol de Mar que poden ser 

afectats amb el nou planejament del POUM si contempla l’expropiació de terrasses 

d’aquests negocis. 

 

Promoure les bonificació fiscals per fomentar l’obertura de nous comerços 

• El petit comerç dona vida als pobles, però cada vegada ho té més difícil per ser rendible, 

la pandèmia de la covid ha acabat de “rematar” un sector que ja patia molt, i per tant, 

cal facilitat des de l’Administració la seva viabilitat.  

 

Promoure un comerç accessible per a tothom 

• Cal vetllar pel compliment de la norma d’accessibilitat als nous comerços del municipi, i 

que aquesta normativa es compleixi de manera estàndard per a tothom, i intentar que 

els negocis ja existents vagin adaptant al màxim la seva accessibilitat. 

 

Pacificar carrers i convertir-los en carrers de vianants 

• Tot i que aquesta proposta té a veure amb l’àmbit de la mobilitat (que es recollirà en 

apartats següents) s’observa que la pacificació de carrers afecta de manera important 



al comerç, i s’apunta que convertir alguns carrers principals, com el carrer Nou, el carrer 

Consolat de Mar o el carrer del Ferrocarril promouria l’activitat comercial d’aquests 

eixos. 

 

Patrimoni 

 

Contemplar el catàleg de masies dintre el POUM 

• El catàleg de masies és un document important que el POUM ha de tenir molt present. 

El POUM i el catàleg de masies han d’estar ben alineats i vetllar per fer viable la 

preservació, manteniment i usos de les masies. 

 

Les edificacions catalogades en espai rústic haurien de ser catalogades cadastralment com a 

rústiques no com a urbanes 

• S’assenyala que actualment les edificacions catalogades en espai rústic (PEM, etc.) estan 

catalogades al cadastre com a urbanes, i haurien d’estar catalogades com a rústiques. 

 

Recuperació de la Masia de Can Villar 

• La Masia de Can Villar té un important valor patrimonial i s’hauria de recuperar i utilitzar 

com equipament públic municipal. 

 

Condicionar l’accés i difondre les ruïnes romanes que hi ha al terme municipal de Sant Pol de 

Mar 

• Hi ha unes ruïnes romanes al terme municipal de Sant Pol Mar que gairebé ningú coneix. 

Són de propietat municipal, però no són accessibles des de l’espai públic, actualment 

s’ha d’accedir per una propietat privada. Caldria millorar l’accés, posar-les en valor i fer 

difusió. 

 

Recuperar l’edifici del Sindicat com a equipament cívic municipal 

• Tot i que aquesta proposta també s’apunta en l’apartat d’equipaments, el valor 

patrimonial de l’edifici del Sindicat es considera tant interessant que utilitzar-lo com 

edifici per la brigada municipal es considera un desaprofitament. Es proposa reubicar la 

brigada municipal a la zona del polígon industrial i la deixalleria i utilitzar l’edifici del 

Sindicat com un equipament cívic. 



Equipaments 

 

Dotar-se d’una piscina pública 

• Hi ha qui planteja la necessitat de disposar d’una piscina pública al municipi i que, 

preferentment, pugui ser coberta per ser aprofitada durant tot l’any. Per aconseguir-ho 

una primera opció seria tenir la reserva de sòl i construir-la, però una altra opció seria 

establir algun conveni o acord de col·laboració amb la piscina privada que ja hi ha al 

municipi, vinculada al club de tennis, que permetessin fer-ne un ús públic. Es considera 

que tenint ja aquest equipament al municipi és molt més interessant intentar arribar a 

acords amb les entitats que els gestionen que no pas fer la inversió de construcció i la 

despesa de manteniment que implicaria construir una nova piscina pública. 

 

Recuperar l’espai ocupat temporalment pels mòduls de l’institut per a ús esportiu 

• S’assenyala que seria interessant que, en el moment que es retirin els mòduls 

provisionals de l’institut, l’espai que avui ocupen es pogués destinar a un ús esportiu. Es 

comenta que antigament ja hi havia una pista esportiva en aquell punt i que caldria 

recuperar aquell espai per fer un espai poliesportiu públic obert. 

 

Traslladar l’institut als terrenys que hi ha al costat de la deixalleria 

• Es proposa fer una reserva de sòl al costat de la deixalleria per a ubicar-hi l’institut. Es 

comenta que està previst que l’institut, que seria un institut-escola, s’ubicaria als 

terrenys que actualment hi ha el pàrquing de davant del camp de futbol, i així estaria al 

costat de l’actual escola. No obstant, hi ha qui planteja que aquesta concentració 

d’equipaments escolars en tant poc espai provocaria problemes de concentració de 

molt trànsit en determinades franges horàries. Per això, es proposa la ubicació 

alternativa al costat de la deixalleria, que mantindria la proximitat a l’escola i permetria 

un accés fàcil des de la carretera i evitaria la concentració de trànsit en un mateix punt. 

 

Dotar-se d’un equipament cultural amb espai escènic 

• Es considera que el poble necessita disposar d’un teatre o equipament cultural amb 

escenari. Una primera opció que es planteja seria ubicar-lo als locals del Sindicat 

Agrícola, i que actualment acull la brigada municipal. Per fer-ho, es proposa reubicar el 

magatzem de la brigada a la zona dels polígons, que seria una ubicació més coherent i 

que facilitaria l’entrada i sortida de vehicles, etc, i d’aquesta manera es podria aprofitar 



l’espai del Sindicat per fer-hi l’equipament cultural demanat. Una segona opció 

plantejada, en la mateixa línia del que es proposava abans per la piscina, seria aprofitar 

el Centre cultural i d’esbarjo que, tot i que sigui un equipament del bisbat, es podria 

buscar alguna fórmula de col·laboració o conveni per poder fer-ne ús públic. No obstant, 

hi ha qui alerta que aquesta segona opció no és viable, donat que aquest centre cultural 

no compleix normatives i que, per tant, no és un equipament que es pugui utilitzar per 

a l’ús que se li voldria donar. 

 

Dotar-se d’una base nàutica d’ús públic 

• Es planteja la necessitat de crear una base nàutica al poble d’ús públic que promogui i 

faciliti la pràctica d’activitats nàutiques de lleure, etc. Una primera possible ubicació 

proposada per a aquesta base nàutica seria la platja de Can Villar. No obstant, hi ha qui 

planteja que aquella zona està molt allunyada del nucli i que hi ha zones amb roques 

que ho dificultarien. Com a localització alternativa es proposa una possible ubicació a 

l’espai de la riera. Allà, es comenta, antigament hi havia hagut algunes embarcacions. 

Com a alternativa a aquesta proposta de crear una nova base nàutica d’ús públic, es 

planteja que donat que ja existeix el Club nàutic i que aquest, tot i ser una entitat 

privada, té una voluntat de seguir obrint-se a activitats d’ús públic –com ha fet amb 

l’escola de vela, per exemple-, caldria explorar formes de col·laboració de l’Ajuntament 

amb el Club nàutic per promoure’n un ús púbic. D’aquesta manera, no caldria crear una 

nova base nàutica sinó que es podria aprofitar un recurs ja existent. En aquest sentit, si 

aquesta opció fos viable, caldria valorar si l’espai actual seria suficient per acollir la nova 

demanda o si caldria fer alguna ampliació. En qualsevol cas, com passava amb la 

proposta en relació a la piscina i al centre cultural, es proposa valorar la viabilitat 

d’aprofitar els recursos i equipaments, públics o privats, ja existents al municipi abans 

de construir-ne de nous. 

 

Reubicar terrenys qualificats com a equipaments no aptes per al seu ús 

• Alguns dels sòls qualificats com a equipaments tenen una orografia amb un desnivell 

molt gran que fa que siguin molt difícilment utilitzables per ubicar-hi equipaments. Es 

posen com a exemple dues zones al Casarell i als Garrofers (indicats amb els números 

13 i 14 al plànol d’equipaments i espais lliures), que tenen un gran pendent. Això fa que, 

tot i que sobre plànol apareguin com a espais per a equipaments, a la pràctica no siguin 

utilitzables com a tals i, per tant, caldria buscar altres emplaçaments més adequats per 

a aquesta reserva de sòl per a ús d’equipaments. 



Protegir tota la zona per a equipaments en sectors no desenvolupats en zona de flux preferent 

• Es planteja que a la zona de flux preferent hi ha diferents equipaments, com l’escola, el 

camp de futbol, el càmping etc. i que mentre algunes s’han protegit contra possibles 

pujades de l’aigua, altres no ho han fet. Es proposa que es faci una protecció de tot 

aquest espai per als diferents equipaments existents, i per als que s’hi puguin ubicar en 

el futur. Per facilitar-ho es proposa que el POUM faci una delimitació clara de quines 

zones concretes poden ser destinades a equipaments, amb la corresponent protecció, i 

quines no són aprofitables i s’han de mantenir com a espai de “riera”. Això permetria 

tenir un mapa molt clar dels espais disponibles per a ús públic i poder ubicar-hi 

determinats equipaments. Pel que fa a com hauria de ser aquesta protecció, es planteja 

que aquesta ha de ser proporcional i adequada al tipus d’ús que se’n fa. És a dir, una via 

verda o un camí proper a la riera no ha de tenir, lògicament, les mateixes mesures de 

protecció que un equipament com pot ser una escola. Per altra banda, també es 

comenta que caldria ser molt curosos a l’hora de fer aquestes mesures de protecció per 

no estrènyer l’espai de pas de l’aigua donat que això podria augmentar el cabal i tenir 

efectes negatius aigües avall. Hi ha qui planteja l’opció de fer pilars robustos i zones 

elevades que permetessin aprofitar el sòl sense interferir en l’espai de pas de l’aigua. En 

qualsevol cas, la idea és vetllar perquè aquestes proteccions no tinguin un impacte en 

la zona de pas de l’aigua. 

 

Aprofitar els terrenys on estava ubicat l’antic escorxador 

• Es pregunta si seria possible destinar l’espai on estava ubicat l’antic escorxador, proper 

a on es troba avui la deixalleria, a sòl d’equipaments. 

 

Aprofitar el mar com a recurs i patrimoni 

• Hi ha qui planteja que Sant Pol té un recurs i un patrimoni molt important en el mar, i 

que no s’està aprofitant prou. Es considera que caldria dedicar-hi més esforços i que 

això permetria aprofitar-lo com un recurs per a diferents activitats. Com a exemple, es 

planteja que es podria promoure la creació de vivers al voltant de les diferents boies, de 

manera que això permetés activitats vinculades a la pesca, el lleure, etc; la proposta 

anterior de promoure una base nàutica d’ús públic, etc. 

 

 

 



Espais lliures 

 

Preservar, mantenir i donar un millor aprofitament als espais lliures 

• Es considera que caldria preservar aquells espais lliures i verds que hi ha al municipi, no 

permetent que siguin requalificats. Caldria, també, fer-ne un bon manteniment i 

intentar aprofitar-los per al seu ús com a tals, i no fent-ne usos no previstos. A més, 

caldria vetllar que els espais verds estiguin en llocs propers a les zones habitades per 

facilitar que la població en pugui fer ús. És a dir, disposar de zones verdes en àrees molt 

allunyades fa que la gent no hi vagi i els espais s’aprofitin poc. 

 

Mantenir com a espai verd la zona delimitada a la Sènia 

• En línia amb la idea anterior, s’apunta que a la zona sense urbanitzar de la Sènia, a la 

que s’accedeix pel torrent Arrosser, que està qualificada com a espai lliure, darrerament 

s’hi ha fet un aparcament lliure per a vehicles. Aquest espai és una zona lliure i, fins ara, 

era aprofitada com a espai de joc, i caldria mantenir aquest ús i no pas el d’aparcament, 

que no es correspon amb la qualificació d’espai lliure. 

 

Permetre requalificacions puntuals de sol rústic en desús en funció de les necessitats actuals 

del municipi 

• Es comenta que una part important del municipi és sòl rústic. Alguns d’aquests terrenys 

fa anys que no s’utilitzen i són erms sense cap aprofitament. Es proposa que es puguin 

permetre requalificacions puntuals d’alguns d’aquests terrenys erms per a possibles 

usos que responguin a necessitats del poble, de manera que uns terrenys sense cap ús 

en puguin tenir un. En aquest sentit, es podria fer alguna activitat de turisme rural, etc. 

 

Manteniment d’espais lliures i zones verdes 

 

Es van fer algunes aportacions que van més enllà dels temes de planejament relatives a la gestió 

i manteniment de diferents espais. Tot i que no són matèria objecte del POUM, es recullen les 

aportacions realitzades. 

 

 

 



Millorar el manteniment dels espais lliures 

• El pi del soldat: Aquesta zona està en molt mal estat degut que hi ha persones que hi 

van a fer botellot i ho embruten molt. S’apunta que caldria que l’Ajuntament vetllés que 

l’espai estigués net i ben mantingut, si no, més enllà de la brutícia, pot ser un focus de 

risc d’incendis, i és una zona molt propera als habitatges. 

• Els 5 torrents del municipi: Caldria millorar la neteja i el manteniment dels 5 torrents 

del municipi per prevenir situacions de riuades que puguin provocar danys. No es 

planteja la “urbanització” d’aquests espais sinó només fer-ne un bon manteniment. 

• Zones forestals: En general es demana un bon manteniment de les zones forestals del 

municipi. 

 

Mobilitat 

 

Via del tren i estació de Renfe 

• Respecte el traçat de la línia de RENFE i la ubicació de l’estació hi ha dues visions 

diferenciades: 

o D’una banda, hi ha la visió de les persones que consideren que el traçat ha de 

continuar sent l’actual i que el fet que l’estació de tren estigui dins el poble és un 

valor afegit. Moltes persones han anat a viure a Sant Pol precisament per aquest 

fet i a més a més assenyalen que el trasllat del traçat per un altre lloc no és farà mai 

i no és realista.  Comparteixen la preocupació pels efectes dels temporals a la platja 

i assenyalen que precisament aquesta infraestructura fa de barrera perquè no arribi 

als habitatges. A més, s’apunta que per protegir la via del tren dels temporals es 

poden buscar altres solucions innovadores com s’està fent a altres països, com 

situar “barreres submergides” que frenin l’efecte de les onades. 

o D’una altra banda, hi ha la visió de les persones que consideren que el POUM si que 

hauria de preveure la reubicació del traçat de tren així com de l’estació. Consideren 

que l’estació de Sant Pol dona servei no només als veïns del poble sinó també al 

veïnat dels pobles de l’entorn que baixen fins a Sant Pol per buscar el tren, per la 

qual cosa caldria habilitar un espai on poder situar un bon aparcament i on puguin 

fer el canvi modal. Com a possibles traçats s’assenyalen tant el traçat de la nacional 

II pel casc urbà intentant que hi hagi el mínim impacte possible o fins i tot per sota 

del traçat de l’autopista. L’estació es podria situar a algun espai lliure a prop del 

nucli i amb aparcament, per exemple, a la zona dels Garrofers a la banda nord. 



 

• Atès que el POUM ha de fer una previsió entorn el tema del ferrocarril i l’estació i vist 

que ara mateix sembla inviable que es pugui produir un canvi en els propers 10-15 anys 

es proposa preveure i possibilitar que es pugui fer una modificació del POUM puntual 

per aquest tema en el cas que les circumstancies entorn el tren (que depèn del 

Ministerio) canviïn en els propers anys. 

 

Pacificació de la Nacional II 

• Es valora de manera positiva la possible pacificació de la Nacional II. El fet que s’hagin 

alliberat els peatges de l’autopista ha provocat que la majoria de trànsit de pas ja no 

entri al municipi i per tant s’obre una oportunitat per repensar la Nacional II com un 

carrer principal i no pas com una carretera interurbana.  

 

• En aquest nou escenari de la Nacional II es proposa que sigui un vial que faci la funció 

reguladora del trànsit intern i en aquest sentit es valora molt important habilitar una 

rotonda a l’alçada de l’hotel així com garantir la permeabilitat a banda i banda. 

 

• Un aspecte important en aquesta transformació és que el carrer final resulti més 

humanitzat i més amable pels vianants. Això implica situar passos de vianants, semàfors, 

arbrat per fer agradable el passeig o fins i tot situar un carril bici per permetre el 

desplaçament en bicicleta. 

 

Eix de la Vallalta 

• Hi ha un gran acord en la proposta de millorar l’eix de la Vallalta, és a dir, la carretera 

BV-5128, tot creant i segregant un carril bici i per vianants. Actualment aquest vial és 

molt utilitzat per persones que van caminant o en bicicleta movent-se pel voral.  

  

• Es proposa crear una via verda al llarg de la riera de la Vallalta que faciliti la connexió 

entre municipis. Caldria estudiar quin hauria de ser el millor recorregut tenint en compte 

alguns elements, com la barrera que suposa l’autopista i els seus accessos, o el fet que 

l’espai que hi ha entre el càmping la Maresma i la carretera és terreny del càmping. 

 

• Es proposa consolidar una “via blava” que connecti Sant Pol fins a Sant Iscle de Vallalta 

ja que és la porta d’entrada al parc del Montnegre. En aquest sentit, s’assenyala la  

necessitat de coordinar el planejament dels diferents municipis implicats perquè 



efectivament tingui aquesta continuïtat. Una participant apunta que el Consell Comarcal 

ja està treballant en un projecte de via blava en aquesta mateixa direcció. 

 

• A l’hora de configurar aquesta nova via és important segregar el carril bici, situar una 

línia d’arbrat que faci còmode i agradable el passeig, així com preveure els accessos i 

aparcament als equipaments existents en aquesta zona.  

 

Aparcament 

• La normativa hauria d’obligar a fer 1 aparcament per cotxe per cada habitatge de nova 

creació, però a més a més, hauria d’especificar que s’hauria de fer en el mateix edifici. 

Actualment el que es fa es compensar-ho amb aparcament a altres zones amb la qual 

cosa el que s’acaba fent és restar places a altres zones. 

 

• Hi ha dues visions oposades en relació a l’aprofitament de la zona d’aparcament dels 

Garrofers que està a sota dels gegants i de la Sènia com a aparcament: 

o D’una banda, hi ha qui proposa adequar i condicionar l’aparcament dels 

Gegants (sota el cementiri) així com arreglar l’aparcament del Sot del Morer. 

Cada any el que es fa és netejar les canyes i a la temporada d’estiu s’habilita 

com aparcament. Es proposa arreglar-ho i cobrar pel seu ús. També es proposa 

desqualificar la zona de la Sinia com a zona verda i que passi a tenir un ús com 

aparcament. El PDUC ja preveu aquesta desqualificació però cal assegurar-se 

que el nou ús sigui aquest. 

o D’una altra banda, si bé hi ha qui assenyala la possibilitat d’asfaltar l’aparcament 

dels Gegants i de la Sínia II, s’apunta que actualment són aparcaments 

provisionals, però que estan en zona verda o per edificar, i per tant, es pot fer 

un ús puntual, però no convertir en aparcament permanent, en això no estan 

d’acord. 

 

• Repensar si tot el poble hauria de ser zona blava d’aparcament per evitar el que passa 

actualment. Atès que l’aparcament del Parc del litoral és zona blava de pagament, molts 

visitants aparquen pel poble per evitar el pagament. Si tot el poble fos zona blava això 

s’evitaria. 

 

 



Ampliar les zones de vianants 

• Cal apostar per pacificar i canviar la prioritat (plataforma única) d’alguns carrers que són 

molt estrets com ara els carrers Consolat de Mar, carrer Nou o carrer Ferrocarril, i fer-

los zona de vianants. 

 

Accessibilitat 

• El nucli urbà no es accessible. Cal millorar voreres i dissenyar itineraris que siguin 

accessibles així com garantir places d’aparcament per persones amb mobilitat reduïda. 

 

Punts d’accés a la platja 

• Els accessos a la platja cal millorar-los i fer-los més accessibles pels vianants. Mes enllà 

de la millora dels accessos identificats a la proposta caldria afegir la millora de l’accés al 

Sot del Morer. 

 

• Tot i que pot resultar complicat, es proposa estudiar la possibilitat d’afegir un nou accés 

a la platja a l’alçada del carreró del Passatge de Mar. 

 

Passeig Marítim  

• Tot i que fa un temps ja es va fer un projecte que no va reeixir, es proposa intentar poder 

habilitar un passeig marítim per vianants que pogués tenir continuïtat de Canet a Calella. 

 

Accés a la riera 

• Es proposa millorar l’accés a la riera i que es faci un bon manteniment al llarg de l’any. 

També hi ha qui proposa habilitar un camí per excursionistes al costat o seguint el curs 

de la riera. 

 

Millores en la connectivitat i seguretat 

• S’apunta la necessitat de millorar els accessos a Sant Pol de Mar. Cal dignificar l’accés a 

Sant Pol a la zona de Can Reig, a l’accés als Garrofers. 

 

• Cal millorar el nus del pavelló poliesportiu, atès que és un punt perillós actualment ja 

que hi ha poca visibilitat. S’han anat posant diferents miralls per millorar la seguretat 

però no s’ha solucionat el problema. 

 



• La zona de les escoles queda desconnectada dels Garrofers, fet que obliga a anar per la 

carretera. Caldria preveure alguna alterativa que millorés la connectivitat d’aquestes 

dues zones. 

 

Vehicle elèctric 

• Es valora que cal preveure i desenvolupar una normativa urbanística pel que fa al vehicle 

elèctric, així com preveure i desenvolupar la infraestructura necessària per aquests 

vehicles, com ara els punts de recàrrega. 

 

Mobilitat en bicicleta 

• Caldria habilitar aparcaments de bicicletes segurs en equipaments o espais referencials 

com ara la plaça de l’estació. 

 

Manteniment de carrers 

 

Es van fer algunes aportacions que anaven més enllà del planejament relatives a la gestió i 

manteniment de carrers. Tot i que no són matèria objecte del POUM, es recullen les aportacions. 

 

Millorar el manteniment dels carrers 

• També es va assenyalar la necessitat de millorar el manteniment de voreres i calçades 

en mal estat, que dificulten el pas de les persones, especialment de les persones grans i 

les persones amb mobilitat reduïda per carrers amb voreres estretes i en mal estat de 

conservació. 

 

5. CONTINUITAT DEL PROCÉS 

 

L’equip redactor lliurarà a l’Ajuntament el text del nou POUM per la seva Aprovació Inicial, i una 

vegada aprovat, es portaran a terme les següents actuacions:  

o Jornada de presentació pública de l’aprovació inicial del POUM. Preparació d’una 

presentació del POUM de manera divulgativa i entenedora per a facilitar la fase 

d’al·legacions a aquesta aprovació inicial.  

o Període d’exposició pública i al·legacions. Després de l’aprovació inicial, els documents 

del Pla, romandran sotmesos a informació pública i a una fase de al·legacions, pel 



termini legalment establert o superior. La documentació es penjarà a la web municipal 

per facilitar-ne la difusió. 

o L'equip redactor, durant la durada de l'exposició pública, vindrà a la sala d'exposició 

per orientar als ciutadans que vulguin fer les seves al·legacions. Es proposa donar cita 

prèvia als interessats per organitzar reunions que es realitzarien durant el període de 

l'exposició publica, orientant-los per a realitzar les al·legacions pertinents. El nombre de 

reunions dependrà del nombre d'interessats que sol·licitin els nostres serveis. 

Un cop finalitzat el període d’exposició pública es desenvoluparan les següents actuacions:  

o Es donarà resposta individualitzada a les al·legacions presentades a partir de l’Informe 

tècnic elaborat per l’equip redactor, la resolució municipal i les modificacions derivades 

de l’al·legació, si s’escau.  

o L’informe de les al·legacions i la resolució municipal, així com els informes sectorials i 

les modificacions derivades d’uns i altres s’inclouran com a document del Pla, que serà 

públic i podrà ser consultat en la fase posterior a l’aprovació provisional.  

o L’Ajuntament informarà als ciutadans i ciutadanes del municipi de l’aprovació 

provisional del POUM utilitzant els mitjans abans esmentats i qualsevol altre mitjà que 

garanteixi una difusió general dels acords presos.   

o Posteriorment a l’aprovació provisional, l’Ajuntament informarà de l’estat de 

tramitació del Pla, així com, si s’escau, de les modificacions derivades de la tramitació, 

sempre que no constitueixin modificacions substancials que serien objecte d’una segona 

informació pública d’acord amb les determinacions de l’article 83 i 90.3 de la Llei 

d’Urbanisme i l’article 5 del reglament.  

o Un cop aprovat definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, el 

POUM resultant de tot aquest procés serà digitalitzat en un Cd-Rom, per facilitar-ne el 

seu coneixement als ciutadans i ciutadanes i a les institucions i entitats públiques i 

privades interessades.   



6. PARTICIPANTS A LA JORNADA 

 

Vitali Arkhipenko 

Lola  Avalos 

Pere  Belmonte 

Doris  Boira 

Marta Cairo 

Francesc Cardenyes 

Bartomeu  Casals 

Bernat Coll 

Dani Comas 

Elisabet Fàbregas 

Montse  Farreras 

Ana Maria Fernández 

Rosa Maria  Fernández 

Maria Teresa Fradera 

Montserrat Garrido 

Yolanda Gimeno 

Jaume Giralt 

Edlira Këmbora 

Toni Lloret 

Pol Maresma 

Victor Martí 

Ignasi Mercadal 

Carles Pinell 

Francesc Pujol 

Bernat Roca 

Enric Roca 

Rosa Roca 

Blanca  Roura 

Tallulah Sardin 

Joan  Tió 

Laia  Tió 

Dolors Torrent 

Lourdes Torroella 

Leandro Valencia 

Fidel Vázquez 

Sara  Vázquez 

Carme Vila 

Montserrat  Villagrasa 

Jordi  Xumetra 

Ricard Zapata 
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